
2018-19 年度獲撥款機構及項目
Funding Charities and Projects in 2018-19

機構 Organisation 計劃 Project 計劃簡介 Project Description

1 Redress Get Redressed Month October 2019

Collect and redistribute second-hand clothing to people in need and reduce 

clothing waste.

收集二手衣物並重新分發給有需要的人，給予舊衣物新生並減少浪
費。

2
HK Spinocerelellar Ataxia Association

香港小腦萎縮症協會

Rehab Care Programme

推行綜合復康治療計劃

Offer speech therapy rehabilitation services to people with Spinocerebellar 

Ataxia.

為患小腦萎縮症的會員提供言語治療復康服務。

3
Christian Action Centre for Refugees

基督教勵行會難民服務中心

Integrative Durable Solution for Refugees: 

Employability Programme

Provide pre-employment training and advisory services to refugees in Hong 

Kong.

為在港難民提供就業培訓及諮詢服務。

4 PathFinders Hong Kong Limited

Community Outreach and Engagement –

Employers Programme

關愛共傭外展計劃

Educate employers about maternity policies and rights for pregnant foreign 

domestic workers, and protect the wellbeing of migrant mothers and their Hong 

Kong-born children. 

向僱主講解懷孕外傭產假政策及權利，保障移民母親及其在港出生
子女的福利。

5
Teach for Hong Kong Foundation Limited

良師香港
Teach for Hong Kong Fellowship Program

Recruit outstanding university graduates to teach in underprivileged schools for 

one year.  

舉辦為期一年的項目老師計劃，招募優秀大學畢業生成為全職教師
到基層學校任教。
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6
J Life Foundation Limited

啓愛共融社區中心

Women Empowerment Program

強化婦女計劃

Provide vocational skills training and parenting workshops for unemployed 

women in Sham Shui Po, so they can run a newly-launched social enterprise.

為深水埗區的待業婦女提供就業培訓及育兒工作坊，以協助營運
新成立的社企。

7
Never Give Up Association Limited

永不放棄同學會

Never Give Up Association 2019

永不放棄同學會2019

Inspire 100 DSE students through a 10-week summer programme to instil in 

them the concept of “never give up”.

為100名中學文憑試學生舉辦為期10週的暑期課程，培養「永不放
棄」的樂觀精神。

8
Say Yeah Limited

死嘢

Time Capsule –

story recording training for peoples with physical 

impairment

時光－肢體傷殘人士故事紀錄培訓

Train people with physical disabilities to interview and record the life stories of 

the elderly.

培訓傷健人士採訪記錄長者的生命故事。

9
Art in Hospital

藝術在醫院

Mural Painting in Hospital

醫院壁畫創作

Create murals in public HK hospitals to improve the environment for patients, 

visitors and healthcare workers.

為本港公立醫院創作壁畫，改善就醫環境。

10
Community Leap

喜動社區

Repair Café – We Care, We Repair

復修冰室 –社區復修計劃

Train volunteer technicians to provide free home repair services to the elderly 

and underprivileged families. And set up a regular ‘Repair Café’ in communities 

to help citizens repair their household appliances.

培訓維修技工成為義工，為長者及基層家庭提供免費家居維修服
務，並定期於社區開放「復修冰室」，協助街坊維修小型家電。
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11
Baptist Oi Kwan Social Service

浸信會愛羣社會服務處

“Walking with Kids: Expressive Art Group & 

Community Sharing”

伴您「童」行表達藝術小組暨社區分享

Organise expressive art therapy workshops for disadvantaged children and 

parents, and publish a parenting handbook on children's psychology.

為弱勢兒童和家長舉辦藝術治療工作坊，出版兒童心理學小冊子。

12
Charles K. Kao Foundation for Alzheimer’s 

Disease Limited

高錕慈善基金有限公司

Brain Health Education Programme 3rd Series –

Puppet Show

腦伴同行教育計劃系列三 –木偶劇

Produce puppet shows to raise awareness of dementia among primary school 

students. 

透過製作布偶劇，提升小學生對認知障礙症的認識。

13
Family Network

家盟

“We CARE” Project

會員互助關懷計劃

Provide support for relatives of ex-mentally ill people including care calls, 

home visits and regular gatherings.

為精神病康復者家屬提供支援，包括關心熱線、家訪及定期聚會。

14
Christian & Missionary Alliance Wah Kee 

Church Youth Centre

宣道會華基堂青年中心

“CO-OP 3C” Occupational Base Social Support 

Scheme

「CO-OP 3C」工作為本社區支援計劃

Train elderly and middle-aged job seekers as coaches to guide young people 

with special education needs (SEN), and serve the elderly in the Aberdeen 

community.

培訓中高齡待業人士成為影子教練，並指導有特殊教育需要的青
少年，為居於香港仔的有需要長者提供服務。

15
Cultural Journalism Campus

文化新聞學研習營
CJC Outreach

CJC 藝術外展

Organise a series of educational outings for disadvantaged primary school 

students so they can explore arts and culture in Hong Kong.

為弱勢小學生舉辦一系列教育外展活動，參與本港的藝術文化盛
事。


